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Vážení	   športoví	   priatelia,	   kolegovia,	   dámy	   a	  páni.	   Po	   dvoch	   rokoch	  
opäť	   predstupujem	   pred	   Vás	   s	   vyhodnotením	   sezón	   2011	   a	  2012	  
zimného	   triatlonu	   a	  kros	   triatlonu.	   V	  ostatných	   dvoch	   rokoch	   sme	  
mali	   obdobia	   radosti	   so	   zisku	  medailí,	   ale	   aj	   smútok	   s	  nesplnených	  
cieľov,	   resp.	   pre	   nedostatok	   finančných	   prostriedkov	   neštartovania	  
na	  ME	  a	  MS	  v	  zimnom	  triatlone	  a	  to	  v	  sezóne	  2011.	  Prakticky	  od	  roku	  
2000	   sa	   tak	   stalo	   prvý	   krát	   a	  Slovensko	   prišlo	   o	  možnosť	   získať	  
medailu	   resp.	   umiestnenie	   v	  popredí	   štartovného	   poľa.	   Ale	   keďže	  
dnes	   sú	   dôležité	   voľby	   do	   VV	   a	  prezidenta	   STÚ	   nemienim	   Vás	  
zaťažovať	   svojimi	   úvahami	   o	  tom,	   keby	   bolo	   viacej	   peňazí	   čo	   by	   to	  
mohlo	  priniesť	  –	  nepriniesť	  	  pre	  STU?	  

	  	  	  	  	  Rok	   2011	   zimný	   triatlon:	   Začali	   sme	   osvedčenou	   zimnou	  
prípravou	   v	  novembri	   na	   Skalke	   	  so	   skupinou	   /Jurkovič,	   Mosný,	  
Tomašovič,	  Jurečka,	  Kubek,	  Kadlecová	  a	  Kalinová/.	  Keďže	  v	  tom	  čase	  
už	  boli	  signály,	  že	  na	  ME	  a	  MS	  pre	  nedostatok	  financií	  nepocestujeme	  
/Švédsko,	   Fínsko/,zamerali	   sme	   sa	   na	   EP	   ktorého	   lokality	   boli	  
v	  primeranej	  vzdialenosti	  a	  dali	  sa	  aj	  finančne	  s	  podporou	  sponzorov	  
utiahnuť.	   Mosný	   a	  Kubek	   sa	   rozhodli	   podriadiť	   prípravu	   na	   kros	  
triatlony	   a	  zimný	   brali	   ako	   doplnok	   prípravy.	   Začali	   sme	   30.1.11	  
v	  Talianskom	  San	  Candido	   /cieľové	  mestečko	   lyžiarskej	   Tour	  de	   Ski/	  
kde	   za	  účasti	   113	  pretekárov	  obsadil	   Jurkovič	   6.	  Miesto,	   Tomašovič	  
14-‐te	   a	  Jurečka	   16-‐te	   miesto.	   Medzi	   ženami	   bola	   Kadlecová	   na	  
piatom	   mieste.	   O	  týždeň	   nás	   čakali	   Látky-‐Mláky,	   kde	   opäť	   boli	  
nevhodné	   snehové	  podmienky	   ale	   aj	   napriek	   tomu	   Jurkovič	   odsadil	  
štvrté	   miesto	   a	  medzi	   ženami	   bola	   druhá	   Kadlecová	   a	  tretia	  
Durdiaková.	   Ako	   posledný	   pretek	   sme	   s	  Tomášom	   vybrali	  
Oberstaufen	   /D/,	   kde	   skončil	   opäť	   na	   štvrtom	   mieste.	   Bolo	  
zarážajúce,	   že	  organizátori	   nevyplatili	   pretekárom	   finančné	  odmeny	  
v	  zmysle	   pravidiel	   ETU.	   Na	   ostatné	   tri	   podujatia	   /ME,MS	   a	  finále	  
v	  Malles/	  sme	  už	  pre	  „finančné	  suchoty“	  nevycestovali.	  	  



Rok	  2012.	   	  Príprava	  tak	  isto	  ako	  v	  predošlej	  sezóne	  a	  po	  prísľube,	  že	  
v	  sezóne	  budeme	  reprezentovať	  na	  ME	  a	  MS	  či	  už	  v	  zimnom	  triatlone	  
alebo	   kros	   triatlone	   som	   po	   dohode	   určil	   priority:	   kros	   triatlon	  
Mosný,	   Kubek,	   zimný	   triatlon:	   Jurkovič,	   Gábor,	   Tomašovič,	   Jurečka.	  
Začiatok	  v	  St.	  Jakobe-‐Jurkovič	  obhájil	  vlaňajšie	  prvenstvo	  a	  v	  kategórii	  
open	   skončil	   Hraško	   celkove	   štvrtý	   ale	   kategóriu	   vyhral.	   Potom	  
nasledovali	   dva	   výjazdy	   na	   EP:	   Schwanden/SUI/	   Jurkovič	   	   tretie	  
miesto,	   porazil	   vlaňajšieho	   majstra	   Sveta	   Andrejeva	   a	  niekoľko	  
násobného	  medailistu	   z	  ME	   a	  MS	   Lebruna.	   Nestratili	   sa	   ani	   Jurečka	  
/9/	  a	  Gábor/10/	  miesto.	  

	  

	  

Lahte/EST/	  -‐	  1600km	  cesta	  teplota	  v	  noci	  -‐30°C.	  pred	  pretekom	  -‐27	  

A	  počas	  cesty	  domov	  za	  22	  hodín	  priemer	  –	  22.	  Takže	  teplota	  a	  sneh	  
maximálne	  vyhovoval	  Rusom,	  ale	  aj	  napriek	  tomu	  Jurkovič	  -‐4,	  Gábor	  -‐
7,	  Tomašovič	  -‐11	  a	  v	  kategórii	  open	  Hraško	  vyhral.	  

No	  a	  čakali	  nás	  ME	  v	  Taliansku	  a	  MS	  vo	  Fínsku:	  

Na	   ME	   boli	   nominovaní:	   Jurkovič,	   Gábor,	   Vančová	   a	  samoplatiteľ	  
Hraško.	  Po	  extrémnych	  mrazoch,	  zase	  extrémne	  oteplenie	  na	  14st.C.	  
a	  navyše	   veľa	   cestovania	   /	  do	  Carcoforo	  1400km/,	   to	   sa	  odzrkadlilo	  
na	  výkonnosti	  eliťákov.	  Jurkovič	  bojoval	  od	  začiatku	  sám	  so	  sebou	  ale	  
nešlo	  to	  a	  tak	  po	  prvom	  lyžiarskom	  bežeckom	  okruhu	  som	  ho	  stiahol	  
z	  trate	   pretože	   som	   vedel,	   že	   forma	   je	   ale	   horeuvedené	   faktory	  
zasiahli	   v	  nepravý	   čas	   a	  pokračovanie	   v	  preteku	   by	  mohlo	   zanechať	  
vážne	   psychické	   a	  fyzické	   následky.	   My	   sme	   potrebovali	   urobiť	  
výsledok	  ešte	  aj	  na	  MS.	  	  Gábor	  išiel	  do	  polovici	  preteku	  celkom	  živo,	  
ale	   potom	   prišiel	   útlm	   a	   skončil	   na	   priemernom	   17	  mieste.	   Radosť	  
nám	   urobila	   juniorka	   T.	   Vančová,	   ktorá	   bojovným	   výkonom	   získala	  
striebro	   a	  je	   prísľubom	   aj	   do	   sezóny	   2013.	   Príjemné	   bolo	   počúvať	  
hymnu	  pre	  víťaza	  open	  kategórie	  /25-‐29	  rokov/	  Maťa	  Hraška.	  

Posledný	  pretek	   zimy	  boli	  MS	  vo	  Fínsku	  kde	  cestoval	   Jurkovič	  a	  ako	  
samoplatiteľ	   jeho	   zverenec	   Hikaník	   do	   kategórie	   open	   /25-‐29/.	  



Tomáš	  našu	  dôveru	  a	  moje	  presvedčenie,	  že	  formu	  má,	  nesklamal	  a	  
na	   lyžiarsku	   stopu	   vychádzal	   ako	   druhý	   a	  celkove	   skončil	   na	   veľmi	  
dobrom	   siedmom	  mieste.	   Jeho	   zverenec	   išiel	   v	  šľapajach	  M.Hraška	  
na	  ME	  a	  skončil	  v	  kategórii	  na	  prvom	  mieste.	  	  

EP:	   hodnotených	   bolo	   63	   pretekárov	   a	  naše	   umiestnenia	   sú	  
nasledovné:	   Jurkovič	   –	   8,	   Gábor-‐20,	   Jurečka-‐28,	  Mosný-‐43,	   Rusina-‐
57.	  

Cross	  triatlon	  2011:	  V	  tomto	  roku	  som	  dostal	  do	  vienka	  koučovať	  aj	  
cross	   triatlonovú	   reprezentáciu.	   Ako	   prvý	   cieľ	   som	   si	   stanovil	  
usporiadať	  SlPo	  v	  spolupráci	   s	  P.Hertlom	  aby	  som	  mohol	  objektívne	  
postaviť	   reprezentáciu.	   To	   sa	   mi	   však	   nepodarilo	   a	  napriek	   veľmi	  
skorému	   termínu	   MS	   v	  Španielsku	   /30.4.11/	   som	   nominoval	   zo	  
skúseností	  osvedčených	  borcov.	  V	  juniorskej	  kategórii	  obsadil	  Lishák	  
6	  miesto,	  čo	  bolo	  určité	  sklamanie,	  lebo	  sme	  očakávali	  min.	  4	  miesto.	  
veľmi	  príjemne	  prekvapil	  Tomašovič,	  ktorý	  až	  do	  posledného	  okruhu	  
išiel	   v	  kat.	   U-‐23	   tretí	   	   no	   a	  celkove	   došiel	   na	   4.	   mieste.	   	   V	  elitnej	  
kategórii,	   	   ako	   keby	   si	   chcel	   vynahradiť	   neúčasť	   na	   ME	   a	  MS	  
v	  zimnom	   triatlone	   veľmi	   dobre	   začal	   Jurkovič	   išiel	   na	   deviatom	  
mieste,	   ale	   v	  závere	   cyklistiky	  prerazil	  neopraviteľne	  plášť	  a	  bolo	  po	  
nádejach	   na	   umiestnenie	   v	  prvej	   šestke.	   Mosný	   sa	   systematicky	  
posúval	  po	  plávaní	  s	  22.	  miesta	  až	  na	  veľmi	  dobré	  12.	  Miesto.	  Chalani	  
potom	   absolvovali	   na	   vlastné	   náklady	   v	  rámci	   prípravy	   množstvo	  
duatlonov,	   triatlonov	   ,MTB	   pretekov.	   Vyzdvihnúť	   je	   treba	   X-‐terru	  
v	  Nemecku,	  kde	  v	  elite	  Mosný	  obsadil	  11	  miesto,	  Kubek	  do	  23	  rokov	  
6	  miesto	  a	  Kamrla	  /40-‐44/	  bol	  druhý.	  Druhý	  vrchol	  sezóny	  nás	  čakal	  
2.7.11	   	   na	   ME	   vo	   Višegráde	   /HUN/.	   Na	   náročných	   tratiach	   a	  nie	  
najlepšie	   zvládnutej	   organizácii	   sa	   naši	   nestratili:	   elita	   Mosný	   -‐5,	  
Jurkovič	  –	  7,	  Hertl	  ml.	   11	  a	  v	  junioroch	   Lishák	  obsadil	   tretie	  miesto,	  
Žilka	   -‐5,	   Doletina	   -‐7,	   Kubek	   U-‐23,	   druhé	   miesto,	   ženy:	   Lipárová	   4-‐
miesto	   .	   Prínosom	   bola	   aj	   veľká	   účasť	   open-‐ňakov	   a	  ich	   skvelé	  
výsledky:	   Miko	   druhý,	   Dermeková	   tretia/30-‐34/,	   Kamrla	   druhý/40-‐
44/,	   Martinčík	   tretí	   /45-‐49/,	   Melicherčík	   tretí/50-‐54/,	   Hertl	   junior	  
/60-‐64/	   prvý.	   Týždeň	   po	   ME	   bol	   Mosný	   na	   X	   France	   v	  ťažkých	  
podmienkach	  siedmy.	  



Sezóna	   2012-‐	   ako	   už	   bolo	   uvedené	   osvedčení	   pretekári	   boli	   po	  
dohode	   určení	   na	   plnenie	   priorít	   v	  zime	   a	  krose.	   Ťažisko	   bolo	   na	  
Mosnom	  a	  Kubekovi.	  Scenár	  s	  predošlého	  roku	  sa	  opakoval	  a	  MS	  boli	  
skoro	  na	  jar	  v	  USA	  kde	  boli	  nominovaní	  Mosný	  a	  Kubek:	  Peter	  podal	  
štandardný	  výkon	  a	  skončil	  na	  16	  mieste	  a	  Tomáš	  príjemne	  prekvapil	  
druhým	   miestom	   v	  U-‐23.	   Po	   oddychu	   po	   zimnej	   sezóne	   sa	   do	  
kolotoča	   zapojil	   aj	   Jurkovič,	   Jurečka	   a	  vlastné	   náklady	   zväčša	   táto	  
štvorica	   absolvovala	   X	   terru	   v	  Európe:	   máj	   Sardínia	   –	   Mosný	  
vzdal/roztr.	   reťaz/,	   Kubek	   9	   miesto.	   Čechy:	   Jurkovič	   tretí,	   Jurečka	  
piaty.	  Jún	  Rakúsko	  –	  Kubek	  vyhral.	  Júl	  -‐	  Francúzsko:	  Kubek,	  Mosný	  6-‐
ty.	   V	  domácich	   súťažiach	   organizovaných	   P.	   Hertlom	   sa	   dobre	   javil	  
junior	  Žilka	  a	  tak	  na	  ME	  14.7.12	  v	  Holandsku	  som	  nominoval:	  Mosný,	  
Jurkovič,	   Kubek,	   Žilka	   a	  otvorené	   dvere	   mala	   aj	   Lapinová.	   Pre	   iné	  
triatlonové	  povinnosti	  sa	  ospravedlnila	  Lapinová	  a	  na	  poslednú	  chvíľu	  
z	  osobných	   dôvodov	   aj	   Mosný.	   V	   elite	   aj	   napriek	   špatne	   zvoleným	  
plášťom	  na	  MTB	  nestarnúci	  Tomáš	  obsadil	  veľmi	  dobré	  ôsme	  miesto,	  
Žilka	  tiež	  ôsme,	  ale	  čakal	  som	  viacej.	  Patrik	  ale	  aj	  chalani	  v	  elite	  však	  
dostali	   školu	   života,	   plávať	   v	  rozbúrenom	   mori	   pri	   silnom	   vetre	  
a	  dvojmetrových	   vlnách.	   Túto	   nepohodu	   plne	   využívali	   domáci	  
Holanďania,	   ktorí	   sú	   asi	   na	   takéto	   podmienky	   zvyknutí.	   Kubek	   išiel	  
svoj	   štandard	   a	  nebyť	   veľmi	   zle	   vyzerajúceho	   pádu	   na	   MTB	   mohol	  
mať	  medailu,	  takto	  skončil	  štvrtý	  v	  U-‐23.	  	  

Takže	  na	  záver,	  som	  veľmi	  rád,	  že	  zimní	  triatlonisti	  a	  kros	  triatlonisti	  
sa	   v	  ostatných	   dvoch	   sezónach	   na	   Európskom,	   či	   Svetovom	   fóre	  
nestratili,	   sú	   pevnou	   súčasťou	   STÚ	   a	  vhodne	   dopĺňajú	   kalendár	  
podujatí	  	  pre	  celú	  triatlonovú	  základňu	  ako	  aj	  možnosť	  uplatnenia	  sa	  
v	  uvedených	   disciplínach.	   Zároveň	   verím,	   že	   výsledkami	   uvedených	  
športovcov	   sme	   prispeli	   k	  úspešnej	   bilancii	   a	  hodnotenia	   25-‐rokov	  
triatlonu	  na	  Slovensku.	  	  


